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28. oktober ble Strømmenkvelden 
arrangert for 19. gang. Det var ca. 200 
personer tilstede, og kvelden ble 
gjennomført som planlagt. Vi fikk 
dessverre ikke lydforsterkningsanlegget til å fungere 
optimalt, men tematikken for kvelden var Strømmen 
sidebane. Vi er heldige som kan trekke veksler på 
lokalhistoriker Steinar Bunæs, som holdt et interessant 
foredrag på temaet:  

Strømmen sidebane; historien – bruken – betydningen for folk og industri.  
Det er kun noen få 
gjenværende meter 
ved Strømmen stasjon 
av den originale 
Strømmen sidebane, 
men traseen til 
Sagdalen kjenner vi, 
og krysningspunktet 
over elva er godt 
dokumentert. Det var 
en viktig milepæl å 
kunne åpne en replika 
av viadukten over 
elva, og et prosjekt 
som har pågått fra 2016-2024, kunne formidles av prosjektleder Ulf 
Engebraaten. Vi har her fått en attraksjon som vekker oppsikt både fra vei og 
bane, og vi kjenner ikke til en lignende konstruksjon noe sted.

Strømmenkvelden!
Aller først vil vi gratulere Egil Johnsbråten med 
utmerkelsen Strømlingen. Med sin fagkompetanse og sitt 
gode håndlag har Egil vært en krumtapp for Sagelvas 
Venner gjennom mange år. Rusler man rundt 
installasjonene i Sagdalen, ser man «fingeravtrykkene» 
hans over alt. En absolutt verdig vinner.



Strømmensaga går!
Etter 14 års drift var vasshjulakslingen råtna. I 
januar nedsatte styret ei arbeidsgruppe til å utføre 
planlagt vedlikehold; å lage nytt vasshjul og nye 
vannrenner. 
Arbeidsgruppa var Hans Bjerke (leder) Egil 
Johnsbråten, Lars Teigen og Trygve Næsheim, 
seinere kom Rune Lemon til.  Mandat: 
Arbeidsgruppa arbeider selvstendig med oppdraget. 
Forbruk i form av økonomiske ressurser rapporteres 
til og godkjennes av leder eller kasserer. Øvrige 
ressurser i Sagelvas Venner står til disposisjon.
Vi fikk tilbud før jul 2023 fra Jora Bygg og Laft på litt under kr 250.000 for å 
bygge vasshjul, i tillegg kom vannrenner. Søknad til Lillestrøm kommune om 
penger til vedlikehold resulterte i mars til en bevilgning på over kr 300.000. Vi 
valgte å skjære materialer av egne impregnerte stokker og bygge vasshjul sjøl.

Arbeidet med vasshjulet startet før påske med 
å bearbeide stokk til aksling og å skjæra bord 
til vanger, kryss og skovler. Arbeidsplass var 
Egils rikt utstyrte verksted og carport.

13.juni var vasshjulet bygd 
ferdig, men manglet bolter og 
nye kulelager. Det viste seg at 
skovlene hadde forskjellig vekt, 
noe vi benyttet til å balansere 
hele vasshjulet. 
3. september slakta vi det gamle vasshjulet og en god del dreiing og smiearbeid 
startet. Bolten ved krumtappen ble dreid ned til 60 mm. Begge bolter påsveisa 
nye krager. Hull i akselendene ble boret og boltene satt på plass med flattjern 
rundt stokken og feste mot kragen i boltene.

7. oktober kjørte Egil 
delene til hjulet ned i 
Mølleparken og vasshjul 
ble montert. Vasshjulet 
svingte rundt ved første 
vanndråpe. 
Strømmensaga går igjen 
med ny Norgesmotor. Full fart med nytt vasshjul  

og lite brus 

Vasshjulet bygget ferdig,  
f.v. Lars, Egil, Trygve, Rune og Hans. 

Egil og Hans skjærer bord for  
vasshjulets vanger 

Egil og Rune har aksel og vangene på  
plass i maskinhuset. 

Årsak til arbeid: Råte i stokk  
ved krumtapp. 



Til tross for omfattende dugnads- og vedlikeholdsarbeider dette året, fikk vi 
likevel gjennomført en sommer med mange hyggelige besøk i Mølleparken. 
Foruten den tradisjonelle avviklingen av Den Kulturelle Skolesekken i mai, med 
over 700 åttende- klassinger, har det vært aktiviteter ved 12 andre anledninger i 
tillegg. Spennvidden har vært stor, fra Hagan barnehage, via 60-årslag, til 
pensjonerte meteorologer. Spesielt givende har det vært å få besøk av hele 3 
grupper med flyktninger. Først fra Voksenopplæringen i Lillestrøm, så fra 
Norasonde og til slutt fra Enebakk Kommune. De fleste fra Ukraina, men også 
fra Syria, Afganistan og flere Afrikanske land. Interessen for det vi kunne vise 
dem var stor og det er veldig hyggelig å kunne bidra med et lite avbrekk fra en 
hverdag som sikkert er preget av mye alvor, sorg og savn. 

Andre høydepunkter i Mølleparken er 
selvsagt Sagelvafestivalen, og så har vi 
lysvandringen på Verdensdagen for Psykisk 
helse 10.oktober. Meget vellykket i år igjen 
med masse folk som tok en stopp hos oss på 
veien mot Lurkahuset i Lillestrøm.  
I år var vi bedre forberedt, så vi kunne tilby 
både vafler og grillpølser, begge deler meget populært, og jammen gikk det unna 
en del poser med steinmalt byggmel fra kverna også! 

Etter dette skulle man tro at 
sesongen var slutt, men den gang ei. 
Torsdag 21.november blir det besøk 
fra en 3. klasse ved Lillestrøm VGS 
og 3.12! kommer Lørenskog turlag 
på vandring fra Lørenskog stasjon 
og ned til oss. Blir det ikke for mye 
kulde og is, så satser vi på å få kjørt 

en demo, både på sag og kvern, så da blir det i så fall en rekordlang sesong i år. 
For i det hele tatt å få dette til 
er vi helt avhengige av et visst 
mannskap til installasjonene. 
Derfor all ære til alle dere som 
lojalt stiller opp! Det tar 
selvsagt noen timer av fritiden, 
men gir også mye tilbake, og 
så får vi veldig mye skryt! 
Høres dette interessant ut, så 
trenger vi stadig påfyll av 
mannskaper, så det er bare å ta 
kontakt. Kyndig opplæring vil 
bli gitt og vi har flotte 
busseruller!

Oppsummering av aktiviteten i Mølleparken sesongen 2024



Grasrotgivere 
Som grasrotgivere kan du velge å gi 7% av din spilleinnsats hos Norsk Tipping 
til en organisasjon du vil støtte. Dette vil ikke ha betydning for dine 
vinnersjanser eller premier.  Hvis man ikke velger en grasrotmottaker går 
pengene til staten. Vi har per dags dato 64 grasrotgivere. Dette ga oss en 
kjærkommen inntekt på ca. Kr 23907,- i 2023.

Nettsted: www.sagelvasvenner.org 
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Levering av Saugdøla 
For å spare porto har vi alltid hatt frivillige medlemmer som leverer bladet og 
giro for medlemskontigent rett i postkassen din. Veldig mange har etter hvert fått 
postkassen innenfor låst dør, så budene våre får ikke levert. La oss få vite din  
e-postadresse. Send den til post@sagelvasvenner.org så sender vi deg Saugdøla 
og medlemskontigent elektronisk - raskere og billigere for alle parter.

Kjenner du noen som vil bli medlem i Sagelvas Venner? 
Vi ønsker aktive medlemmer på dugnader som Rusken eller i 
vedlikeholdet av saga, kverna og viadukten. Medlemmer/ 
støttemedlemmer er de første som får tilsendt 4 nummer av 
Saugdøla per år.  Kontingenten er kr 200 per år.  
Bli medlem/støttemedlem på  www.sagelvasvenner.org

Sagelvas Venner ønsker alle våre medlemmer, 
samarbeidspartnere og støttespillere en riktig 

God Jul og Godt Nytt År.

Ulv i Nygata 37 Strømmen
Vi leser om observasjon av ulv i Strømmen 
sentrum, og at det ikke er observert tidligere. 
Våren 2017 på godt «rekkeføre» var det ulv 
øverst i Skolegata. Den svinget innom en grill, 
før den trakk seg ned mot Sagelva, og ble av 
et avisbud  observert i krysset Strømsveien/
Nedre Rælingsvei, før den forsvant ned mot 
elva og Sagdalen. Statsforvalter og SNO ble 
varslet, men miljøavdelingen hos Statsforvalteren trodde ikke på dette, og mente 
at det var en stor løshund kl. 0530 om morgenen. Romerikes Blad ville selvsagt 
heller «ikke skremme noen». Ulv er uønsket i tettbebyggelsen vår, og vi er heller 
ikke fornøyde med mink i Sagelva.
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